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Composició del Grup Local

Coordinador/a: Sebastià Ruiz López,  <sabadell@somenergia.coop>

Membres i repartiment de tasques pel 2016 (comissions, etc.):

• Jordi Alou  <jordialou@alprog.com> 

• "Andrés Cano Pardo" <ankapar@hotmail.com

• Sergi Cercós  Gallego<scercos@gmail.com> (Blog)

• "Juan Garcia Guerrero" <jhgarciaguerrero@hotmail.com> (local)

• “Ivan García" <ivanferroflex@gmail.com

•  Xavier García <fresnedagarcia@gmail.com>

• JOSE Manuel Frias" <josemanuelfrias@hotmail.com>

• Montserrat Llobet   <mllobet5@xtec.cat> (Punt d'informació)

• "Feliu Madaula Canadell" <fmadaula@gmail.com>,

• "Toni Lluveras" <edusolar@intiam.cat>

• Eloi Pareja <eloi.pareja@gmail.com>

• Oleguer Presas <oleguerpresas@hotmail.com>

• "Sebastià Ribes i Garolera" <ribesgs@mesvilaweb.cat> (Blog)

• "Ramon Rosas" <ramonrosas@stel.cat> (Facebook)

• "Carme Salvans" <carme@stel.cat>, (comptabilitat, FIARE)

• "Conrat Soria" <conratsoria@gmail.com>, (protecció dades)

• Isidre Tiana (premsa) <tiana.isidre  @gmail.com>

• Katerina Zalamova  <creaidealab@gmail.com>
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Activitats realitzades 2016

Durant aquest curs s’han realitzat 7 reunions del grup local, totes elles al local de Remenant
les Cireres (carrer Salut 55 de Sabadell). Les accions i activitats realitzades han estat:

Conveni amb l’Ajuntament de Santa Perpètua de la Mogoda

Ja des de gener d’aquest curs, aquest ajuntament es veu molt interessat en contractar amb
Som Energia i en el tema de la gestió de la instal·lació FV del consistori ( amb ECOO). Durant tot
l’any es realitza un seguiment i diverses entrevistes amb membres del consistori. En acabar l’any es
signen  convenis amb els 4 centres cívics. 

Conveni amb l’Ajuntament de Sabadell

Es continuen els  treballs  per  aconseguir  signar  un conveni  amb l’ajuntament de la  nostra
ciutat..

• L’onze  de  febrer  es  realitza  una  reunió  amb  el  Regidor  de  sostenibilitat  i  Gestió

d'ecosistemes  Joan Berlanga:  durant la reunió es van estudiar vies de col·laboració en
matèries  d’estalvi  i  eficiència  energètica,  foment  de  les  energies  renovables,  educació
ambiental i  pobresa energètica de la ciutat. La reunió va ser cordial, però va haver una
manca de concreció, i la sensació de que el nou equip de govern encara s’estava assentant

• En abril, l’ajuntament convida a Som Energia a participar en la «Taula de l’energia». El grup

local demana participar també en la «Taula de mobilitat»,

• El 31 d’agost ens tornem a reunir amb en Joan Berlanga. Es van repassar diversos aspectes

referents a les polítiques de sostenibilitat, eficiència i pobresa energètica, com ara, el pla de
desplegament del  PAES (Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible) 2015-2020 i el Protocol de
Sostenibilitat i Canvi Climàtic de Sabadell.

• Radio Sabadell: Som Energia treballa al llarg de l’any per aconseguir que aquesta entitat de

la ciutat es faci soci de la cooperativa

Trobada economia social de Sabadell

Som Energia Sabadell va participar a la “1a Trobada d’Economia Social del Vallès” realitzada a
Sabadell el dia 11 de febrer i organitzada per la Xarxa d’Innovació Social del Vallès i l’Ajuntament de
Sabadell. El motiu de la trobada era principalment explorar aliances entre les persones participants
per fomentar projectes col·laboratius i fer créixer l’economia social al territori. 

Visita a les instal·lacions de la depuradora  del Ripoll

Membres de Som Energia van visitar aquesta depuradora el 22 de febrer. L’ objectiu és recollir
informació tècnica, explicació sobre el funcionament, esquema d'aprofitament, etc. Durant la visita
es va constatar que la planta encara disposa d’un enorme potencial per generar electricitat per
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l’autoconsum perquè el sòl i teulades disponibles, així com el seu emplaçament, permeten afegir-hi
una rellevant instal·lació de plaques fotovoltaiques.

Participació en el Projecte Triangulum

Aquesta iniciativa estava emmarcada en el programa Horitzó 2020 de la Comissió europea, i
promou la transferibilitat de projectes urbans innovadors entre ciutats europees més avançades
cap a ciutats seguidores, coma ara  Sabadell. La nostra ciutat va acollir una revisiṕo del programa
entre  el 29 de febrer i el 9 de març. Som Energia aporten les següents propostes:

• Impulsar  la  construcció  d’una planta  fotovoltaica  per  reduir  el  consum energètic  de  la

depuradora del Ripoll arran del bombeig constant d’aigua.

• Remodelació  dels  sostres  dels  blocs  de  pisos  del  sector  de  Via  Alexandra.  Es  podrien

arranjar  pel  seu  bon  aïllament  tèrmic  i  dotar-los  de  plaques  fotovoltaiques  per

l’autoconsum.

• Dotar de plaques fotovoltaiques a les comunitats d’escala en un edifici situat al carrer de les

Tres Creus

Jornada sobre distribució elèctrica organitzada per la XSE

El  cinc de març, membres de Som Energia Sabadell van assistir a Barcelona a la jornada sobre
distribució elèctrica organitzada per la Xarxa per la Sobirania Energètica, entitat amb la qual el grup
local manté una relació de col·laboració. 

Conveni amb el Consell Comarcal Vallès Occidental

A principis de març s’inicien els contactes amb el Consell per tal d’establir una col·laboració en
l’àmbit  del  tractament de la  pobresa energètica i  les  polítiques energètiques a la  comarca.  Es
produeixen diverses reunions i contactes amb la gerent, president del Consell, etc.  En finalitzar
l’any només falta consentiment de l'interventor/Girona

Trobada de grups locals a Vitòria

Som Energia Sabadell participa 5a trobada de grups locals celebrada els dies 4,5 i 6 de març a
Vitoria.  Va  comptar  amb la  presència  de 26  grups  locals  d’arreu  de  l’estat,  i  es  van  plantejar
qüestions relacionades amb l’autonomia dels grups locals, l’ampliació dels serveis de la cooperativa
per  oferir  assessorament  per  a  contractar  amb  les  comunitats  de  veïns  i  per  a  impulsar
instal·lacions  d’aerotèrmia,  així  com  la  possibilitat  de  subscriure  convenis  amb  els  diversos
col·lectius  de  l’economia  social.  Finalment,  els  grups  catalans  van  planejar  la  possibilitat  de
constituir la Secció Territorial de Catalunya.
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Entrevista a ràdio Sabadell

El dia 7 de març, el membre del grup local de Sabadell Sebastià Ruiz, va ser entrevistat a Ràdio
Sabadell amb motiu de la possible col·laboració de l’entitat amb l’Ajuntament de Sabadell en el
marc de les mesures de lluita  contra la pobresa energètica,  i  el  seu compromís de garantir  el
subministrament energètic en cas d’impagaments conseqüència d’aquesta situació. 

Conveni amb l’AAVV Covadonga

El 13 de març es siga un conveni amb la AAVV Covadonga segons el qual aquesta associació
ofereix els seus serveis gratuïtament als socis de Som Energia i aquesta possibilita donar d'alta els
comptadors dels socis de AAVV que vulguin (l'AAVV és sòcia).  Entre altres conseqüències, Som
Energia pot fer servir la seu de l'AAVV com a punt de informació permanent de Som Energia

Entrevista a ràdio Santa Pèrpetua de la Mogoda

El dia 5 d’abril de 2017, en Maria Margalida conductor del programa sobre el Recanvi Climàtic
a Radio Santa Perpètua de Mogoda, entrevista a Sebastià Ruiz de Sabadell arran dels 25.000 socis
de Som Energia.

Recuperació de la instal·lació FV Aliança francesa

En  febrer  s’inicia  el  procés  de  recuperació  d’aquesta  instal·lació  FV  en  col·laboració  amb
Ecooo.  Al  llarg  de  l’any  el  grup  estableix,  realitza  i  impulsa  diverses  iniciatives  per  recuperar
aquesta planta.

Recuperació de la instal·lació FV Escola Industrial*

En febrer s’inicia el procés de recuperació d’aquesta instal·lació FV en col·laboració amb Ecooo
i l’associació de pares i  mares de l’institut. Al llarg de l’any el grup estableix, realitza i  impulsa
diverses iniciatives per recuperar aquesta planta, així com reunions entre l’AMPA, Som i Ecooo. El
15 de setembre es va tornar a posar en funcionament aquesta planta d’energia fotovoltaica i que
portava dos anys sense poder injectar energia neta a la xarxa elèctrica.

1a Fira d’Economia Social i Solidària del Vallès*

El  Grup  Som  Energia  de  Sabadell,  va  participar  a  aquesta  iniciativa  dels  ajuntaments  de
Sabadell, Barberà del Vallès, Sant Quirze del Vallès i Castellar del Vallès per impulsar la xarxa de
l’economia social i solidària a la zona del Vallès., i que es va celebrar els dies 10 i 11 de juny.

Setmana de l'Energia

Entre  el  10  i  18  de  juny  es  va  celebrar  la  Setmana  de  l’Energia  i  del  canvi  climàtic
coorganitzada per Som Energia
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Escola de Setembre de Beire

Membres de Som Energia Sabadell van participar en la nova edició de l’escola de setembre
celebrada a Beire els dies 16, 17 i 18 d’aquest mes. 

A la trobada var arrancar el procés de reflexió estratègica que posteriorment prosseguirà un
grup  de  30  persones  representatives  dels  diferents  sectors  de  la  cooperativa.  La  reflexió  ha
d’ordenar,  entre altres,  les principals dicotomies que avui  frenen o fan dubtar sobre el  camí a
seguir: decidir entre ser una organització que només es preocupa d’oferir i produir energia verda o
també considera la seva capacitat d’incidència dins de l’economia social i actua en conseqüència;
dcidir si els grups locals i/o territorials són només col·lectius autònoms de suport o són integrats
formalment dins de l’estructura amb recursos pressupostaris assignats.

Grup Local de Badia

El grup local de Sabadell està apadrinant la posada en marxa del grup local de Som Energia
de Badia. Vam fer una xerrada, hem atès in situ diverses demandes per donar-se d'alta i  hem
format als companys de Badia sobre tot els procediment.

Xerrada a Sentmenat

Realitzada  el  28    de  setembre  a  iniciativa  d’una  federació  d’Associació  de  veïns  amb

assistència de representants del govern.

Xerrada Ateneu Republicà de Cerdanyola

Realitzada el  4 d’octubre 

Presentació de Som Energia a Matadepera

El 5 d’octubre es va celebrar la xerrada de presentació de Som Energia al poble de Matadepera
al Casal de Cultura

Participació en el grup motor d’innovació i estratègia de Som Energia

El coordinador de Som Energia Sabadell, Sebastià Ruiz, participa en el grup motor que té com
a propòsit establir les línies estratègiques que han de marcar el futur de la cooperativa. Els treballs
es van iniciar el 22 d’octubre a Barcelona.

I Congrés pobresa Energètica

Celebrat a Fira Sabadell els dies 3 i  4 de novembre. Aquest esdeveniment, patrocinat per Som
Energia i el Banc d’Energia, va  permetre fer un repàs profund del què significa aquesta faceta de la
pobresa, que s’estima afecta ja a més de mig milió de persones a Catalunya. En nom de Som
Energia, Sílvia Gaià, va ser  ponent en el debat sobre el dilema: “Com hauria de ser un bo social per
als subministraments”. Físicament Som Energia també ha estat present amb la mesa de informació
i venda del grup local de Sabadell.

5



Memòria anual

Conveni amb l’Ajuntament de Sentmenat

En  novembre  s’inicien  els  treballs  per  establir  un  conveni  amb  aquest  ajuntament  per
iniciativa de la seva nova alcaldessa.

Som Mobilitat

En desembre el grup local de Sabadell inicia els contactes amb la cooperativa de mobilitat
sostenible Som Mobilitat per tal d’establir una col·laboració entre les dues entitats

Taula rodona al Centre Cívic Creu Alta

Realitzada el dia 13 de desembre. 

Altres feines vàries:
Blog

Durant el curs s’han realitzat les següents entrades:

• Electricitat de la depuració d’aigües residuals

• Reunió de treball amb la regidoria de sostenibilitat de Sabadell

• El Vallès s’organitza

• Visita a la depuradora del Ripoll

• Sabadell a Vitòria-Gasteiz

• El grup local de Sabadell participa a la jornada sobre distribució elèctrica organitzada per la

XSE

• Som Energia a Radio Sabadell

• Ràdio Santa Perpètua es fa ressò dels 25.000 socis

• 44ena reunió del Grup Local de Sabadell

• Mapa de comerços de Som Energia: Nova Campanya “Presumeix de bona energia!”

• Projecte Triangulum

• Participació a l’Assemblea General de Som Energia: seu de Sabadell-Terrassa

• Inici del curs: reunió amb el regidor de Sostenibilitat i Educació de l’Ajuntament de Sabadell

• L’escola a Beire vista des de Sabadell: un pas endavant

• Presentació de Som Energia a Matadepera

• Som Energia a Ràdio Sabadell

• Recuperada la planta fotovoltaica de l’Escola Industrial de Sabadell
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• Difusió i promoció des de Sabadell

• 1r Congrés Català de Pobresa Energètica a Sabadell

• Punts d’informació de Som Energia Sabadell

Atenció al soci i consumidor

 Atenció Directa a consumidors, i possibles consumidors de Som Energia:

o Atendre presencialment dubtes dels socis i de possibles socis de diferents municipis

del Vallés Occidental

o Atendre i resoldre problemes i dubtes de comercialització i socis/es.

 Atenció Indirecta a consumidors i possibles consumidors de Som Energia:

o Atendre trucades de telèfon de gent interessats/des: aprox. 3 /setmana

o Respondre correus de gent interessats/des: aprox. 4 setmana

Perspectives de futur

S’observa i es valora l’increment de feina que ha hagut en relació a l’any 2011; cada vegada hi
ha més persones conscienciades i interessades per Som Energia. Els establiments comercials, cada
vegada mostren més interès, el mateix passa amb les institucions públiques, (el exemple el tenim
als  ajuntaments).  Aquest  interès,  demana  una  informació  més  propera,  personalitzada  i  de
qualitat; això es tradueix en un increment de feina pel nostre grup local.

Quant més socis i més creix Som Energia  hi ha més trucades, més correus electrònics, més
assessoraments, més entrevistes, amb la dedicació de temps que això comporta, etc.

Constatem la evidència que a major dedicació, major és l’increment de persones interessades
en aquest nou model energètic.

Necessitats
Un  local  estable  ens  permetria,  tenir  un  lloc  on  la  gent  podria  adreçar-se  per  rebre

assessorament, informació i ajuda; ens permetria també rebre a tothom i  donar una atenció de
qualitat i de proximitat. També ens resoldria l’emmagatzematge dels materials. 

Material de pancarta, roller, enganxines per a aparadors dels comerços i comptadors socis,
samarretes...
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Memòria econòmica

Comentaris i observacions
Cal remarcar que tothom està fent una tasca important amb la difusió de Som Energia, dintre

l’àmbit familiar, treball, amics, moviments socials, etc. Com és d’important també la presència i les
opinions en els diferents temes que tractem a les reunions. Això fa que el grup sigui resolutiu,
flexible, vital i cohesionat. No han calgut votacions, totes les decisions, informes, etc., han tingut
un consens total.

La tasca del grup de Sabadell s’estén més enllà de la pròpia ciutat, és molt sol·licitada a tota la
comarca del Vallès.

El nombre de participants a les reunions és una mitjana d’11 persones.

Enguany  no  s’ha  pogut  celebrar  l’Assemblea  anual  (Socis  de  Sabadell  i  comarca),  per  la
impossibilitat de trobar un moment per organitzar-la i fer-la
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